
2023 年 BC 省中小学生中文写作比赛圆满结束 

   为促进多元文化交流，为青少年学生提供汉语学习和语言实践平台，

高贵林孔子学院主办了 2023 年 BC 省中小学生中文写作比赛有奖征文活

动。本次比赛对 BC 省所有中小学在读学生开放报名，参赛学生均为加

拿大永久居民或加拿大公民。比赛分母语组和非母语组进行。母语组的

参赛者是父母双方或任何一方为以汉语为母语者，非母语组的参赛者是

父母双方均以非汉语语言为母语者。比赛通过网络提交作品。参赛选手

报名和提交作品在 2023 年 6 月结束，共计一百二十名中小学生参加了本

次比赛。 

 

   本年度中文写作比赛的题目是“我的理想”。同学们在参赛作品中畅想

理想，用中文书写自己对理想的诠释，对理想的追求，以及自己理想的

发展之旅。篇篇作品，情真意切，书写着对自己未来的展望，对环境﹑

健康﹑教育﹑尊重与爱的关切，与亲友师长的互动和对社会的责任，尽

展成长中的青少年之勃勃生机，以及对未来美好世界的向往。活动主办

方聘请了 BC 省资深中文教师和中文教学研究专家组成评委团队，从作

品的主题中心﹑内容描写﹑逻辑结构以及语法词句等方面进行评判，最

终评选出各个组别的获奖者。其中，一等奖十名，二等奖二十二名，三

等奖二十九名，优秀奖二十六名。主办方将为获奖者颁发获奖证书和奖

励，并推荐优秀作品在当地媒体发表。所有参赛者均将获得参赛证书。 



Successful Completion of 2023 BC Chinese Writing Contest for 

School Students 

 

In order to promote multicultural exchange and to provide a platform for students to 

learn and practice Chinese language, the Confucius Institute in Coquitlam organized 

the 2023 BC Chinese Writing Contest for school students. This competition was open 

to all BC students, in grades K-12, who were Canadian citizens or Canadian 

permanent residents. There were two groups for this competition; a heritage group 

and a non-heritage group. If one or both of the parents spoke Chinese as their first 

language, the students were in the heritage group. Otherwise, they were in the non-

heritage group. All the contest participants were required to submit their writings on-

line and the submission deadline was at the end of June, 2023. A total of 120 students 

participated in the competition `this year. 

 

The theme of this year’s competition was “My Dream”. The students in their writings 

expressed their life highlights and meanings, recalled their grown-up stories, 

appreciations and future dreams and wishes. Through their reflections, they shared 

their thoughts and visions on their lives. Experienced Chinese teachers and experts 

were invited to be the judges for this competition. The writing judging was based on 

the focus on the theme, content, logical writing structure as well as vocabularies and 

grammar. There were 54 winners, including 6 first prizes, 12 second prizes, 14 third 

prizes and 22 special prizes. All the participants will receive participation certificates 

and the winning writings will be published on the local Chinese newspapers.  


